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All the most interesting thing

 
IBC meeting with German businessmen. 

 

On June 14, the International Business Council (IBC) held a meeting with a delegation 
of German companies that arrived in Kyrgyzstan to participate in the Days of the 
German Economy. This is stated in the press release of the council received by the 
editorial office. 
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The meeting was initiated by the Representative Office of the German Economy in 
Central Asia and the Eastern Committee of the German Economy, they were also co-
organizers of the business forum held on June 13. 

Without unnecessary formalities 

The delegation led by Hovsep Voskanyan, Head of the Representative Office of the 
German Economy, included various sectors of the German economy. These were 
companies in the field of agriculture (equipment), hydropower, consulting, audit, IT 
services and others. The meeting was attended by David Westenfelder, Deputy 
Ambassador of Germany to the Kyrgyz Republic, representatives of the newly 
established Chamber of Independent Directors of Kyrgyzstan, as well as the editor-in-
chief of the Journal of the European Union Foreign Affairs (EUFAJ) Hans-Jürgen 
Zahorka. 

The German delegation that arrived in Kyrgyzstan included such authoritative, world-
famous companies as Siemens Healthineers AG, Siemens Energy AG, Robert Bosch, 
SAP, GEA, STADA AG, Claas Global Sales GmbH and others. 

"There was a productive, business-oriented conversation, without unnecessary 
formalities. We discussed everything at once - areas of interaction, what to pay 
attention to, where cooperation can be improved," said Askar Sydykov, Executive 
Director of the IBC. 

 
IBC meeting with German businessmen. 
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IBC meeting with German businessmen. 

During the conversation, it turned out that the Representative Office of the German 
Economy is quite well informed about the economic situation in our country, the 
situation of business. 

The main focus of the delegation is cooperation with small and medium-sized 
businesses, but companies (such as the German Agribusiness Alliance, Veridos 
GmbH, Schneider Group, Knauf Insulation, Voith Hydro GmbH and others) are also 
interested in large projects in hydropower, infrastructure and other areas. 

About funding mechanisms 

Hovsep Voskanyan, Head of the Representative Office of the German Economy, 
spoke about financing mechanisms for bilateral trade. 

For example, the German development bank KfW and its subsidiary KfW IPEX-Bank 
are engaged in financing business and trade projects. In addition, the German Society 
for International Cooperation (GIZ) can provide support for trade finance. 

"We agreed that, if necessary, we will direct the business of Kyrgyzstan interested in 
cooperation with German companies directly to the Representative Office of the 
German Economy. So that they can orient which of the German companies can be 
contacted, reach agreements and establish partnerships," the head of the IBC shared. 
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IBC meeting with German businessmen. 

Webinar for local businesses 

In order to attract cheap financing from European institutions, it is necessary to raise 
the credit rating of banks, liquidity indicators. This was also discussed at the 
meeting. 

"We have reached an agreement with the Representative Office of the German 
Economy to hold a webinar for local businesses on the possibilities of trade and 
other financing from German institutions," the head of the IBC said. 

We need investment protection 

An important issue raised by the members of the delegation is the conditions for 
doing business. As it turned out, they are more concerned not with the tax part, but 
with the rule of law and following all the agreements concluded earlier. So that they 
are observed regardless of the change in the leadership of certain state bodies. 

German entrepreneurs need to ensure the protection of investments and private 
property. And in providing this protection, the IBC also expressed its readiness to 
help. 

Assessed the composition of the delegation 

The IBC highly appreciated the composition of the German delegation that arrived at 
the Days of the German Economy. It includes business owners, big businessmen, top 
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managers and other business leaders, who, of course, can give impetus to bilateral 
trade and economic relations. 

"Delegations of this level do not always come, and therefore we will be happy to 
provide them with all possible assistance. We understand that we need technology, 
including German technology, capital and human resources. And we can cooperate in 
all these areas. This result was inspiring, and the IBC will continue to work to attract 
investments and establish ties between domestic business and foreign partners," 
Askar Sydykov summed up the meeting. 
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Встреча МДС с немецкими бизнесменами. 

 

Международный деловой совет (МДС) провел 14 июня встречу с делегацией 
немецких компаний, прибывших в Кыргызстан для участия в Днях германской 
экономики. Об этом говорится в поступившем в редакцию пресс-релизе 
совета. 

Инициировали встречу Представительство германской экономики в 
Центральной Азии и Восточный комитет германской экономики, они же были 
соорганизаторами прошедшего 13 июня бизнес-форума. 

Без лишних формальностей 
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Делегация под руководством Ховсепа Восканяна, главы Представительства 
германской экономики, включала различные секторы экономики ФРГ. Это 
были компании в сфере сельского хозяйства (оборудование), 
гидроэнергетики, консалтинга, аудита, IT-услуг и другие. Во встрече приняли 
участие Давид Вестенфельдер, заместитель посла ФРГ в КР, представители 
недавно созданной Палаты независимых директоров Кыргызстана, а также 
главный редактор журнала European Union Foreign Affairs (EUFAJ) Ханс-Юрген 
Захорка. 

В составе немецкой делегации, прибывшей в Кыргызстан, были такие 
авторитетные, с мировым именем компании, как Siemens Healthineers AG, 
Siemens Energy AG , Robert Bosch, SAP, GEA, STADA AG, Claas Global Sales GmbH 
и другие. 

"Была продуктивная, бизнес-ориентированная беседа, без лишних 
формальностей. Сразу все по делу обсудили - сферы взаимодействия, на что 
обратить внимание, где можно улучшить сотрудничество", - поделился 
впечатлениями исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков. 

 
Встреча МДС с немецкими бизнесменами. 
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Встреча МДС с немецкими бизнесменами. 

В ходе беседы выяснилось, что Представительство германской экономики 
довольно хорошо информировано об экономической ситуации в нашей стране, 
положении бизнеса. 

Основной фокус делегации - сотрудничество с малым и средним бизнесом, но 
заинтересованы компании (такие известные как German Agribusiness Alliance, 
Veridos GmbH, Schneider Group, Knauf Insulation, Voith Hydro GmbH и другие) и в 
крупных проектах по гидроэнергетике, инфраструктуре и в других сферах. 

О механизмах финансирования 

Ховсеп Восканян, глава Представительства германской экономики, рассказал 
о механизмах финансирования для двусторонней торговли. 

Например, Германский банк развития KfW и его дочерняя компания KfW IPEX-
Bank занимаются финансированием проектов бизнеса и торговли. Кроме того, 
поддержку в торговом финансировании может оказывать Германское 
общество по международному сотрудничеству (GIZ). 

"Мы договорились, что при необходимости будем направлять бизнес 
Кыргызстана, заинтересованный в сотрудничестве с немецкими компаниями, 
напрямую в Представительство германской экономики. Чтобы они 
сориентировали, с кем из немецких компаний можно связаться, достигнуть 
договоренностей и наладить партнерские отношения", - поделился глава МДС. 
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Встреча МДС с немецкими бизнесменами. 

Вебинар для местного бизнеса 

Для того чтобы привлекать дешевое финансирование со стороны европейских 
институтов, необходимо повышать кредитный рейтинг банков, показатели 
ликвидности. Об том тоже шла речь на встрече. 

"Мы достигли договоренности с Представительством германской экономики 
провести вебинар для местного бизнеса о возможностях торгового и иного 
финансирования со стороны немецких институтов", - рассказал глава МДС. 

Нужна защита инвестиций 

Важный вопрос, который подняли члены делегации, - это условия ведения 
бизнеса. Как выяснилось, их больше волнует не налоговая часть, а 
верховенство права и следование всем договоренностям, заключенным 
ранее. Чтобы соблюдались они вне зависимости от смены руководства тех 
или иных госорганов. 

Немецким предпринимателям нужно обеспечить защиту инвестиций и частной 
собственности. И в обеспечении этой защиты МДС тоже выразил готовность 
помочь. 

Оценили состав делегации 
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В МДС высоко оценили состав германской делегации, прибывшей на Дни 
германской экономики. В нее входят собственники бизнеса, крупные 
бизнесмены, топ-менеджеры и другие лидеры бизнеса, которые, безусловно, 
могут придать импульс двусторонним торгово-экономическим отношениям. 

"Не всегда делегации такого уровня приезжают, и поэтому мы будем рады 
оказывать им всяческое содействие. Понимаем, что нам нужны технологии, в 
том числе немецкие, капитал, человеческие ресурсы. И по всем этим 
направлениям мы можем сотрудничать. Такой итог был вдохновляющим, и 
МДС продолжит работу по привлечению инвестиций и налаживанию связей 
отечественного бизнеса с зарубежными партнерами", - подвел итоги встречи 
Аскар Сыдыков. 

  

 


